
Теоретичний матеріал до заняття №8  
Present Simple (теперішній неозначений час) виражає дію, яка відбувається постійно. 

Слова –індикатори: every day, usually, often, sometimes, never, always. 

 

+ 

I/You/We/They play  golf every day. 

He/She/It  plays  golf every day. 

- 

I/You/We/They don’t play  golf every day. 

He/She/It  doesn’t play  golf every day. 

? 

Do I/you/we/they  play  golf every day? 

Yes, I/you/we/they do. 

No, I/you/we/they don’t. 

Does he/she/it  play  golf every day? 

Yes, he/she/it does. 

No, he/she/it doesn’t. 

 

 

Примітка №1: якщо в реченні немає дії, тоді вживаються слова «am», «is», «are». У такому 

випадку запитання та відповіді утворюються наступним чином: 

+ - ? 

I   am 

He/She/It  is 

You/We/They  are 

 

I  am not 

He/She/It isn’t 

You/We/They aren’t 

 

Am   I…? 

Yes, I am/No, I am not. 

Is he/she/it…? 

Yes, he/she/it is/No, he/she/it isn’t 

Are you/we/they…? 

Yes, you/we/they are. 

No, you/we/they aren/t. 

 

Примітка №2: якщо у реченні є дієслово «can», тоді речення утворюються наступним 

чином: 

+ - ? 

Підмет  can   V1 Підмет   can’t   V1 

 

Can   підмет   V1? 

Yes, I/he/she/it/you/we/they can. 

No, I/he/she/it/you/we/they can’t. 

 

Примітка №3: якщо ви хочете розповісти, що у когось щось є, використовуйте дієслова 

«have got/has got», тоді речення утворюються наступним чином: 

+ - ? 

I/You/We/They   have got 

He/She/It             has got 

I/You/We/They  haven’t got 

He/She/It            hasn’t got  

Have I/you/we/they  got? 

Yes, I/you/we/they have. 

No, I/you/we/they haven’t. 

Has he/she/it got? 

Yes, he/she/it has. 

No, he/she/it hasn’t. 



Possessive Case 

Присвійний відмінок в англійській мові 

 
Закінчення-’s або ж апостроф «’» у іменника вказує на приналежність, 

відношення чогось до даного слова або їх родинні зв'язки. В більшості 

випадків присвійний відмінок використовується зі словами, що вказують на 

живих істот (людина, рідше тварина тощо). 

 

 Mum – мама 

 Charles – Чарльз 

 Girls – дівчата 

mum’s pie – мамин пиріг 

 Charles’ sister – сестра Чарльза 

 girls’ room – кімната дівчат 

 

Закінчення -’s 

Закінчення -’s додається до іменників в однині, а також до власних назв та 

імен. 

 I ate my mum’s pie. – Я з'їв пиріг моєї мами. 

 Jack’s bag is old. – Сумка Джека стара. 

Закінчення -’s також можна додавати до іменників, що мають неправильні 

форми множини Irregular Plural Nouns (що не утворюють форму множини за 

допомогою -s / -es). 

 The men’s restroom is on the second floor. – Туалет для чоловіків знаходиться 

на другому поверсі. 

 People’s opinion may differ. – Думка людей може відрізнятися. 

 Don’t step on children’s toys. – Не наступай на дитячі іграшки. 

У випадку, якщо у реченні є перелік іменників, до яких відноситься один 

предмет, до закінчення -’s приєднується до останнього слова з цього 

переліку. 

 Kelly and Richard’s house was sold last week. – Дім Келлі та Річарда був 

проданий на минулому тижні. 

 Monica, Kate and Tim’s father is an engineer. – Батько Моніки, Кейт та Тіма 

працює інженером. 

Якщо ж до перелічених іменників відносяться різні предмети, то закінчення -

’s додається до кожного з іменників. 

 Kelly’s and Richard’s houses were sold last week. – Будинки Келлі та Річарда 

були продані на минулому тижні. 

 I like Shakespeare’s and Moliere’s plays. – Мені подобаються п'єси Шекспіра 

та Мольєра. 

Закінчення -’s може вживатись декілька разів при передачі родинних зв'язків 

між декількома особами та іменниками, що їх позначають. 
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 My brother’s friend’s father will come soon. – Батько друга мого брата скоро 

прийде. 

 My mother’s friend’s daughter is studying with me. – Донька подруги моєї 

матері вчиться разом зі мною. 

Закінчення -’s приєднується до останнього слова у словосполученні, якщо 

предмет (або слово, що його позначає) відноситься до цього 

словосполучення, яке виражає одне ціле поняття. 

 Peter the Great’s castle is really beautiful. – Палац Петра Великого дуже 

красивий. 

 The President of the USA’s speech was persuasive. – Промова президента 

Сполучених Штатів Америки була переконливою. 

 

Апостроф 

Апостроф «’» завжди додається до іменників у формі множини з закінченням 

-s. 

 The dogs’ cages were small. – Клітки собак були маленькими. 

 These girls’ dresses are fancy. – Сукні цих дівчат дуже модні. 

 The players’ uniform was dirty after the game. – Форма гравців була брудною 

після гри. 

 

Апостроф «’» додається до іменників у формі однини або до власних назв та 

імен, що закінчуються на –s або -ss, а також до іноземних імен, що 

закінчуються на німі -s, -z, -x, для того, щоб уникнути нагромадження 

подібних звуків. 

 This actress’ dresses are always gorgeous. – Сукні цієї актриси завжди 

розкішні. 

 James’ car is new. – Машина Джеймса нова. 

 Dubois’ snake is extremely venomous. – Змія Дюбуа неймовірно отруйна. 

Апостроф «’» використовуються в стійких виразах зі словами, що 

закінчуються на звук [s]. 

 For goodness’ sake! – Заради бога! 
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